# 公共區域設置微波爐









@nccuga\_b54



## 設置緣由:

鑒於本校教職員工自帶午餐多採用蒸飯箱或微波爐方式加熱食物,惟一般教學區之公共區域並未設置相關設備,為使本校師生方便加熱自帶午餐,總務處於部分公共區域設置微波爐。

## 集英樓餐廳



### 研究大樓2樓教授休息室前





## 微波爐使用注意事項















#### 以上物品不可以放入微波爐!!

不能煮帶殼蛋、全熟蛋,以免烹煮過程中爆裂。

不可將密封罐裝食物或瓶子放入,當氣壓增加瓶子可能會爆炸。

不可加熱飲料(如水).因微波加熱會導致延遲性噴濺沸騰容易 發生燙傷。

不可煎炸食物。

不可將乾布、報紙、或其他紙類製品放入加熱,可能會引起著火。 袋裝食物請打開包裝倒在其他容器內加熱。

切勿使用金屬器具(包含帶金邊、銀邊的器具,錫箔、鋁箔紙的 包裝、不銹鋼器具等) · 木、竹、紙類容器 · 耐熱差的塑膠容器 以及一般玻璃容器皆不可。

使用前請先檢查器具是否適合用於微波爐,請使用耐熱性玻璃容 器、陶瓷、耐熱性塑膠容器(如食物含油成分高請勿使用)。

使用保鲜膜或加蓋烹煮時,請預留通氣孔並請小心掀開,以免蒸 氣灼傷。

請勿將易燃物品放置於爐內、爐側或爐頂以免導致起火。

請勿在沒有任何食物的情形下空燒運轉。







#### **Notice**

## Microwave Usage Precautions















## Never place the above items in the microwave!

Do not cook eggs with shells or fully cooked eggs, as they may burst during the cooking process.

Do not place sealed cans or bottles of food inside, as increased pressure may cause them to explode.

Do not heat beverages (like water), as microwave heating can cause delayed splashing and boiling, which may lead to burns.

Do not fry food in the microwave.

Do not place dry cloths, newspapers, or other paper products inside for heating, as this could cause a fire.

For bagged food, open the packaging and place it in microwave-safe container for heating.

Do not use metal utensils (including those with gold or silver edges, tin foil, aluminum foil, stainless steel utensils, etc.), wood, bamboo, paper, heat-sensitive plastic, or regular glass containers.

**Before use**, ensure that the utensil is microwave-safe. Use heat-resistant glass, ceramics, or heat-resistant plastic containers (but avoid plastic for oily foods).

When using plastic wrap or a covered container, leave a vent hole and be careful of steam burns when lifting the cover.

Do not place flammable items inside, beside, or on top of the microwave, to prevent fire hazards.

Do not operate the microwave without any food inside.

